
Zápis z jednání Okresní odborné rady mládeže SH ČMS okresu České
Budějovice ze dne 26.6.2023

Porada Okresní odborné rady mládeže SH ČMS okresu České Budějovice (dále jen OORM) byla 
svolána na 26.6.2023 od 17:00 do restaurace ve Zborově.

Dle prezenční listiny bylo přítomno 15 členů, omluveni byli 2 členové OORM. Dále byli přítomni 
hosté, paní Markéta Samková za OSH Prachatice a pan Štěpán Marek z SDH Miletín. 

1. Zahájení

Po zahájení porady vedoucím OORM byli všichni přítomní seznámeni s programem schůzky.

2. Zhodnocení okresních kol Plamene a dorostu
 Okresní kolo Plamene v Ledenicích bylo všemi přítomnými hodnoceno z organizačního 

pohledu velice kladně. Pro příští rok bylo doporučeno posílit počet osob na prezenci družstev,
kde docházelo ke zdržením, zejména z důvodu páskování soutěžících na štafetu 4x60. 

 Okresní kolo dorostu se letos uskutečnilo mimo náš okres, a to v Lomnici nad Lužnicí. I tato 
soutěž bylo hodnocena velmi pozitivně.

 OORM by touto cestou ráda poděkovala technickým četám, které zajišťovaly obě soutěže za 
výbornou práci.
 

3. Krajské soutěže Plamene a dorostu
 Krajské soutěže letos pořádalo OSH Prachatice
 Zástupce SDH Miletín pan Štěpán Marek, vedoucí družstva na krajském kole, seznámil 

všechny přítomné se svým pohledem na situaci, která nastala na krajském kole při plnění 
disciplíny ŠPD. Dle jeho vyjádření došlo k poškození družstva, když zapisovatelka chybně 
zapsala trestné body k nesprávné hlídce, v důsledku čehož celé družstvo SDH Miletín skončilo
na 2.místě v krajské soutěži a nepostoupilo na MČR. Dle vyjádření hlavního rozhodčího 
soutěže pana J. Vláška skutečně došlo k pochybení na straně zapisovatelky a rozhodčí 
disciplíny. Jednalo se o lidskou chybu a v žádném případě nešlo o záměr družstvo jakkoliv 
poškodit. Organizátor celé soutěže, OSH Prachatice, na tomto pochybení žádnou vinu 
nenese. Vedoucí družstva měl možnost si výsledky po skončení pokusu i po skončení 
disciplíny zkontrolovat a případně podat protest, ale neučinil tak. OORM řešila také údajné 
nevhodné chování některých členů družstva SDH Miletín a následnou neadekvátní reakci na 
sociálních sítích. Vedoucí kolektivu dětí vysvětlil všem přítomným situaci a po skončení 
diskuze se OORM spolu s přítomnými hosty shodla na následujícím řešení. SDH Miletín na 
stejné sociální síti, na které došlo k této reakci na vyhodnocení soutěže, zveřejní příspěvek, 
ve kterém uzná nevhodnost své reakce. Tato situace všechny členy SDH mrzí, příspěvek byl 
zveřejněn mladými hasiči z družstva a výrazně ovlivněn emocemi z nastalé situace na soutěži.
Nicméně SDH Miletín trvá na chybném rozhodnutí rozhodčího disciplíny a zapisovatelky. 
Vyjádření SDH Miletín se bude týkat výhradně nevhodného způsobu prezentace pocitu z 
výsledku soutěže. 

 OORM dále řešila i krajskou soutěž dorostu, kde vše proběhlo v pořádku. Zásadní problém 
nastal pouze na časomíře při běhu na 100 m děvčat, kde časomíra pracovala velice špatně 
během celé disciplíny. Stejný problém s ní byl i o den dříve během krajské soutěže dospělých.

   



4. Českobudějovický dvojboj
 O víkendu proběhla další kola dvojboje a v tuto chvíli již máme za sebou 4 soutěže. Všechny 

soutěže zatím proběhly bez problémů a za velké účasti družstev mladých hasičů.
 OORM obdržela finální informaci od zástupce SDH Lišov, že rekonstrukce sportovního areálu 

postupuje pomaleji a bohužel nebude možné uspořádat plánovanou soutěž dvojboje. 
Alternativou bylo přesunout soutěž do Miletína, nicméně to by bylo v rozporu s pravidly 
soutěže a v tak krátké době by velká řada sborů již nezvládla sestavit družstva. Z tohoto 
důvodu byla tato alternativa zamítnuta.

 OORM ocenila nabídku SDH Miletín uspořádat soutěž a pro příští ročník byla nabídnuta 
možnost, zapojit se do pořádání soutěže v rámci dvojboje.

5. Podzimní kola obvodových soutěží Plamene
 Některé obvody již mají termíny a podzimních kol:

o Obvod č.2 – 21.10.2023
o Obvod č.5 – 8.10.2023

 V příštím ročníku již bude součástí hodnocení v kategorii starších i disciplína útok CTIF. OORM
navrhuje tuto disciplínu provádět ve zjednodušeném provedení v počtu sedmi závodníků (bez
čísel 4 a 5) tak, aby byla umožněna účast i sborům s menším počtem dětí.

 OORM dále navrhuje, aby byl v rámci obvodových kol útok CTIF zařazen i pro kategorie 
mladších dětí. Jako vhodná varianta se jeví dráha bez džberovek (malé děti si nezvládnou 
doplnit vodu) a se zmenšeným vodním příkopem. V každém případě by se tato disciplína u 
mladších nezapočítávala do konečného hodnocení. Její zařazení by ovšem bylo vhodné 
hlavně jako možnost seznámení i těch nejmenších s touto disciplínou. 
 

6. Ostatní
 Člen OORM David Völfel z SDH Strážkovice požádal z důvodu velkého časového vytížení o 

možnost nahrazení své osoby jiným členem sboru a zároveň doporučil člena stejného SDH a 
vedoucího mládeže, pana Richarda Řehouta. OORM s nově navrženým členem souhlasí a 
návrh bude předložen VV OSH ke schválení.

7. Závěr
 Příští schůzka OORM se bude konat v pondělí  4.9..2023 od 17:00 v restauraci v Roudném 

Jednání OORM bylo ukončeno ve 20:00.

Zapsáno 26.6.2023 ve Zborově s písemným souhlasem přítomných členů dle nařízení EU o 
ochraně osobních údajů GDPR. 


